



النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

08 تشرين أول (أكتوبر) 2025 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

ANNUAL INFLATION IN EGYPT SLOWS TO 11.7 PERCENT

The Central Agency for Public Mobilization and Statistics revealed that the annual inflation rate of consumer prices in Egyptian cities fell to 11.7 percent in September 2025, down from 12 percent in August. The annual inflation rate for the entire republic recorded 10.3 percent in September, compared to 11.2 percent in August.

The food and beverage section registered an annual increase of (0.3%) due to the rise in the prices of the following groups: grains and bread (4.7%), fish and seafood (6.9%), dairy, cheese and eggs (1.8%), oils and fats (5.2%), fruits (45.2%), sugar and sugary foods (2.0%), other food products (6.8%), coffee, tea and cocoa (4.8%), and mineral water, soft drinks and natural juices (13.9%).

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)

تباطؤ التضخم السنوي في مصر إلى 11.7 في المئة



كشف الجهاز المركزي للتعبئة العامة والإحصاء، عن انخفاض التضخم السنوي لأسعار المستهلكين في المدن المصرية إلى 11.7 في المئة في سبتمبر 2025، من 12 في المئة في أغسطس الماضي. وسجل معدل التضخم السنوي لإجمالي الجمهورية 10.3 في المئة لشهر سبتمبر الماضي، مقابل 11.2 في المئة عن شهر أغسطس السابق له.

وسجل قسم الطعام والمشروبات ارتفاعاً سنوياً قدره (0.3%) بسبب زيادة أسعار مجموعة الحبوب والخبز بنسبة (4.7%)، مجموعة الأسماك والمأكولات البحرية بنسبة (6.9%)، مجموعة الألبان والجبن والبيض بنسبة (1.8%)، مجموعة الزيوت والدهون بنسبة (5.2%)، مجموعة الفاكهة بنسبة (45.2%)، مجموعة السكر والأغذية السكرية بنسبة (2.0%)، مجموعة منتجات غذائية أخرى بنسبة (6.8%)، مجموعة البن والشاي والكافكا بنسبة (4.8%)، مجموعة المياه المعدنية والغازية والعصائر الطبيعية بنسبة (13.9%).

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

HISTORIC SURGE.. GOLD PRICE EXCEEDS 4000 DOLLARS PER OUNCE

Gold broke the 4000 dollars per ounce level on Wednesday, marking an all-time high, driven by investors' rush toward safe havens amid escalating economic and geopolitical uncertainty, along with expectations that the U.S. Federal Reserve may proceed with further interest rate cuts.

Spot gold increased by 1.29 percent to 4,035.07 dollars per ounce. U.S. gold futures for December delivery also rose 0.5 percent to 4025 dollars per ounce. Gold in spot trading has surged 52 percent since the beginning of the year after rising 27 percent in 2024.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)

قفزة تاريخية.. سعر الذهب يتجاوز 4000 دولار للونصة



حطّم الذهب مستوى 4000 دولار للأونصة اليوم الأربعاء، ليسجل أعلى مستوى على الإطلاق، مدفوعاً بسعي المستثمرين إلى الملاذ الآمن في ظل الضبابية الاقتصادية والجيوسياسية المتصاعدة. إلى جانب توقع إقدام مجلس الاحتياطي الفيدرالي (البنك المركزي الأمريكي) على مزيد من التخفيضات في أسعار الفائدة.

وارتفع الذهب في المعاملات الفورية 1.29 في المئة إلى 4,035.07 دولار للأونصة. كما ارتفعت العقود الأمريكية الآجلة للذهب تسليم ديسمبر/ كانون الأول 0.5 في المئة إلى 4025 دولاراً للأونصة. زكان ارتفاع الذهب في المعاملات الفورية 52 في المئة منذ بداية العام بعد صعوده 27 في المئة عام 2024.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

WTO FORECASTS SHARP DECLINE IN GLOBAL TRADE GROWTH DUE TO TARIFFS

The World Trade Organization sharply lowered its forecast for the growth of global merchandise trade in 2026 to 0.5 percent, due to the expected delayed effects of the tariffs imposed by U.S. President Donald Trump. This revision marks a major drop from its previous August estimate of 1.8 percent.

For 2025, the organization raised its forecast for global trade growth to 2.4 percent, up from 0.9 percent, mainly driven by increased U.S. imports ahead of tariff hikes, in addition to growth in trade of goods related to artificial intelligence.

Trump's tariff-related decisions since taking office in January have shocked financial markets and triggered a wave of uncertainty in the global economy.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)

توقعات "التجارة العالمية" تتراجع بشكل حاد بفعل الرسوم



خفّضت منظمة التجارة العالمية، توقعاتها لنمو حجم التجارة العالمية للبضائع لعام 2026 بشكل حاد إلى 0.5 في المئة، وذلك نتيجة الآثار المتأخرة المتوقعة للرسوم الجمركية التي فرضها الرئيس الأمريكي دونالد ترامب. ويُعد هذا التخفيض انخفاضاً كبيراً مقارنة بتقديرها السابق في أغسطس (آب) البالغ 1.8 في المئة.

وبالنسبة إلى عام 2025، فقد رفعت المنظمة توقعاتها لنمو حجم التجارة العالمية إلى 2.4 في المئة، بعد أن كانت عند 0.9 في المئة، مدفوعة بشكل رئيسي بارتفاع الواردات إلى الولايات المتحدة قبل زيادات الرسوم الجمركية، بالإضافة إلى نمو تجارة السلع المرتبطة بالذكاء الاصطناعي.

وأحدثت قرارات ترامب المتعلقة بالرسوم الجمركية، منذ توليه المنصب في يناير (كانون الثاني)، صدمة في الأسواق المالية، وأثارت موجة من عدم اليقين في الاقتصاد العالمي.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

■ OIL PRICES INCREASE AS OVERSUPPLY CONCERNS EASE

Oil prices rose during Wednesday's trading as concerns over market oversupply eased, following the absorption of the OPEC+ alliance's decision to increase production in November at a limited pace.

Brent crude futures rose 0.7 percent, or 46 cents, to 65.91 dollars per barrel. Both benchmark crudes were largely stable in Tuesday's session as investors evaluated the market balance between indicators of abundant supply on one hand and the smaller-than-expected OPEC+ production increase on the other.

The alliance, which includes the Organization of the Petroleum Exporting Countries (OPEC) and its partners, decided to raise output by only 137 thousand barrels per day — the smallest increase among the options discussed earlier in the week.

[Source \(CNBC Arabia Website, Edited\)](#)



■ ارتفاع أسعار النفط مع انحسار مخاوف تخمة المعروض

ارتفعت أسعار النفط خلال تعاملات اليوم الأربعاء، مع تراجع مخاوف تخمة المعروض في الأسواق بعد استيعاب قرار تحالف «أوبك+» زيادة الإنتاج في نوفمبر تشرين الثاني بوتيرة محدودة.

وصعدت العقود الآجلة لخام برنت بنسبة 0.7 في المئة أو ما يعادل 46 سنتاً لتسجل 65.91 دولاراً للبرميل. وكان الخامان القياسيان قد استقرا إلى حد كبير في جلسة أمس الثلاثاء، مع تقييم المستثمرين لتوازن السوق بين مؤشرات وفرة المعروض من جهة، وزيادة إنتاج «أوبك+» التي جاءت دون التوقعات من جهة أخرى.

وقرر التحالف الذي يضم منظمة البلدان المصدرة للبترول (أوبك) وحلفاءها، رفع الإنتاج بواقع 137 ألف برميل يومياً فقط، وهي أقل كمية من بين الخيارات التي ناقشتها المجموعة في مطلع الأسبوع.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia، بتصرف\)](#)

■ UAE ECONOMY TO GROW 4.8 PERCENT IN 2025... HIGHEST IN THE GULF

The World Bank projected that the economy of the United Arab Emirates will record strong growth of 4.8 percent in 2025, an increase of 0.9 percentage points compared to 2024, with expectations of maintaining a stable growth pace over the medium term, supported by diversified activity across various economic sectors. The bank also forecast real GDP growth of 5 percent in 2026 and 5.1 percent in 2027.

According to the World Bank, growth in the UAE will be broad-based, with notable contributions from the financial services, construction, transportation, and real estate sectors, in addition to a significant recovery in fossil fuel exports. This performance reflects the dynamism of the Emirati economy, which combines the strength of non-oil sectors with its continued central role in global energy markets, reinforcing the country's position as one of the fastest-growing economies in the Gulf region.

[Source \(Al-Khaleej UAE Newspaper, Edited\)](#)



■ 4.8 في المئة نمو اقتصاد الإمارات 2025... الأعلى خليجياً

توقع البنك الدولي، أن يسجل اقتصاد دولة الإمارات نمواً قوياً بنسبة 4.8 في المئة عام 2025، بزيادة قدرها 0.9 نقطة مئوية عن عام 2024. مع توقعات بالحفاظ على وتيرة نمو مستقرة على المدى المتوسط، بدعم من النشاط المتنوع في مختلف القطاعات الاقتصادية. كما توقع البنك أن ينمو الناتج المحلي الإجمالي الحقيقي 5 في المئة عام 2026 و5.1 في المئة عام 2027.

ووفق البنك الدولي سيكون النمو في الإمارات واسع القاعدة، مع مساهمات بارزة من قطاعات الخدمات المالية، والإنشاءات، والنقل، والعقارات، إضافة إلى التعافي الملحوظ في صادرات الوقود الأحفوري. وبين أن هذا الأداء يعكس ديناميكية الاقتصاد الإماراتي الذي يجمع بين قوة القطاعات غير النفطية واستمرار دوره المحوري في أسواق الطاقة العالمية، ما يعزز موقع الدولة كأحد أسرع الاقتصادات نمواً في منطقة الخليج.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)

■ IMF PROJECTS 4 PERCENT GROWTH FOR QATAR'S ECONOMY

The International Monetary Fund highlighted that Qatar's economy maintained its momentum in 2024 despite global energy market fluctuations and rising geopolitical uncertainty. The Fund stated that proactive policies and targeted reforms under the "Third National Development Strategy" positioned Qatar among the region's most balanced and sustainable economies. The IMF expects overall economic growth in Qatar to remain at 4 percent annually over the medium term, supported by major expansion in liquefied natural gas projects. Qatar's gross domestic product grew by 2.4 percent in 2024, while the non-hydrocarbon sector recorded a remarkable growth rate of 3.4 percent.

[Source \(Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited\)](#)



■ صندوق النقد يتوقع نمو الاقتصاد القطري 4 في المئة

نوه صندوق النقد الدولي إلى أن اقتصاد قطر حافظ على زخمه عام 2024 على الرغم من تقلبات سوق الطاقة العالمية وتصادد عدم اليقين الجيوسياسي. وبين الصندوق أن السياسات الاستباقية والإصلاحات الموجهة ضمن "استراتيجية التنمية الوطنية الثالثة"، وضعت قطر في طليعة الاقتصادات ذات النمو المتوازن إقليمياً.

وتوقع الصندوق استمرار النمو الإجمالي للاقتصاد القطري على المدى المتوسط بنسبة 4 في المئة سنوياً، مدعوماً بالتوسع الضخم في مشاريع الغاز الطبيعي المسال. وحقق الناتج المحلي الإجمالي القطري نمواً كلياً بلغ 2.4 في المئة عام 2024. فيما سجل القطاع غير الهيدروكربوني معدل نمو لافت بنسبة 3.4 في المئة.

[المصدر \(صحيفة العربي الجديد، بتصرف\)](#)

ALGERIA'S 2026 FINANCE BILL... FISCAL TIGHTENING AND DRIVE TOWARD ECONOMIC DIVERSIFICATION

Algeria's 2026 draft finance bill warned of the prevailing uncertainty in both international and regional contexts, resulting from persistent geopolitical tensions, volatile financial markets, and escalating trade disputes — all factors continuing to weigh on global trade and hinder economic growth prospects.

According to the draft budget, these circumstances compel the Algerian government to strengthen its ability to achieve its strategic objectives by continuing efforts to diversify the economy, promote productive investment, revive major structural projects, develop non-hydrocarbon exports, rationalize imports, and enhance national production to reduce dependence on energy revenues.

The draft law estimated the 2026 wage bill at 5926 billion dinars (44.45 billion dollars), representing 33.6 percent of the budget — an increase of 14 percent over the previous year. It also allocated 2812 billion dinars (21.09 billion dollars) for social transfers, including 420 billion dinars for unemployment benefits benefiting more than 2.18 million recipients, and 424 billion dinars to fund pension funds, in addition to subsidies for essential goods such as grains, milk, energy, oils, sugar, and coffee.

[Source \(Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited\)](#)

مشروع مالية الجزائر 2026... تشديد جبايي وتوجه نحو تنويع الاقتصاد

حدّر مشروع قانون مالية الجزائر لسنة 2026 من حالة عدم اليقين التي تسيطر على السياقين الدولي والإقليمي، نتيجة استمرار التوترات الجيوسياسية، وتقلبات الأسواق المالية، وتعاقد النزاعات التجارية، وهي عوامل ما زالت تثقل كاهل التجارة العالمية، وتعرقل آفاق النمو الاقتصادي. ووفق مشروع الموازنة فإن هذه الظروف تفرض على الحكومة الجزائرية تعزيز قدرتها على تحقيق الأهداف الاستراتيجية المرسومة، من خلال مواصلة جهود تنويع الاقتصاد، وتشجيع الاستثمار الإنتاجي، وإعادة إحياء المشاريع الكبرى المهيكلّة، وتطوير الصادرات خارج قطاع المحروقات، وضرورة ترشيد الواردات، واثمين الإنتاج الوطني لتقليص التبعية لمداخيل الطاقة.

وقدّر مشروع القانون كتلة الأجور لعام 2026 بـ 5926 مليار دينار (44.45 مليار دولار)، أي ما يمثل 33.6 في المئة من الميزانية، بزيادة قدرها 14 في المئة عن السنة السابقة. كما خصص المشروع 2812 مليار دينار (21.09 مليار دولار) للتحويلات الاجتماعية، منها 420 مليار دينار لمنحة البطالة لفائدة أكثر من 2.18 مليون مستفيد، و424 مليار دينار لتمويل صناديق التقاعد، إلى جانب إعانات للمنتجات الأساسية كالحبوب والحبوب والحليب والطاقة والزيوت والسكر والقهوة.

[المصدر \(صحيفة العربي الجديد، بتصرف\)](#)

